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 WRZ. 0012.3.4.2024 

Protokół nr 4/24 

z posiedzenia Komisji Budżetu Rady Powiatu Wodzisławskiego 

w dniu 24 września 2024 roku 

 

W dniu 24 września 2024 roku w przerwie obrad sesji w sali narad 
Starostwa Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim przy ulicy Bogumińskiej 2 
odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Informacja dotycząca wykonania budżetu Powiatu Wodzisławskiego 

na koniec II kwartału 2024 roku.  
4. Wydanie opinii do projektów uchwał w następujących sprawach: 

a) odmowy wyrażenia zgody na dokonanie cesji wierzytelności 
przyszłych przysługujących CATERMED Sp. z o. o. i Naprzód 
Service Sp z o. o. wobec Szpitala Powiatowego w Wodzisławiu 
Śląskim, 

b) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/561/2023 
z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu 
Wodzisławskiego na 2024 rok wraz z załącznikami, 

c) uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Wodzisławskiego na lata 2024 – 2041. 

5. Sprawy bieżące. 
6. Wolne głosy i wnioski. 
7. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
8. Zakończenie posiedzenia Komisji. 

 
Ad. 1 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera powitała wszystkich 
obecnych, otworzył posiedzenie Komisji i na podstawie listy obecności 
stwierdził wymagane quorum. 
 
W posiedzeniu udział wzięli następujący członkowie Komisji: 

1. Krystyna Kuczera – Przewodnicząca, 
2. Leszek Bednorz, 
3. Leszek Bizoń, 
4. Tadeusz Chrószcz, 
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5. Andrzej Kania, 
6. Barbara Magiera, 
7. Joanna Rduch – Kaszuba, 
8. Arkadiusz Skowron. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 
1. Michał Schab - Prezes PROPOLIS Sp. z o o. 
2. Mariusz Rakowski - Skarbnika Powiatu 
3. Iwona Koczy – Naczelnik Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 
4. Michalina Rogala – Główna księgowa PPZOZ 

 
Ad. 2 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera przystąpiła do głosowania 
porządku obrad, który został przyjęty jednogłośnie i Komisja przystąpił do 
jego realizacji. 
 
Ad. 3 
Prezes PROPOLIS Sp. z o. o. Pan Michał Schab przedstawił informację 
dotycząca wykonania budżetu Powiatu Wodzisławskiego na koniec II 
kwartału 2024 roku. Ww. informacja stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Pan Leszek Bednorz zapytał czy wyjaśniła się 
kwestia dochodów z uwzględnieniem dochodów do 26 lat jeśli chodzi o ten 
algorytm, gdyż uzyskanych przez niego informacji wynika, iż była tam 
kwestia dyskusyjna, że Ministerstwo wie, iż takie są ale ich nie uwzględnia 
i to powoduje, że te dochody nie są jakby do końca wliczane do tego 
algorytmu. 
Prezes PROPOLIS Sp. z o. o. Pan Michał Schab poinformował, iż nie ma 
wiedzy w tym temacie, gdyż tymi kwestia zajmuje się jego wspólnik, 
dlatego może taką informację przekazać mailowo. 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera stwierdziła, iż Prezes 
powiedział, iż budżet trzeba trzymać w ryzach i tak jest w przypadku 
budżetu Powiatu Wodzisławskiego, bowiem jest to możliwe dzięki 
Zarządowi, a także pracy Skarbnika oraz dzięki uwagom które Prezes 
kieruje do Powiatu Wodzisławskiego jako samorządu. Dodała, iż padły 
słowo, ze powiat będzie musiał głębiej sięgnąć jeśli chodzi o wypłaty w 
oświacie, dlatego zapytała jak jeszcze głęboko możemy sięgać, gdzie jest 
ta granica, bo wiemy że wydatki oświatowe stanowią zdecydowanie 
największą część naszego budżetu. Dlatego zapytała czy naszą oświatę 
przy takim systemie finansowania i jednocześnie przy konieczności 
zastosowania podwyżek jesteśmy w stanie zrównoważyć i czy jest to 
bezpieczne dla całości budżetu, gdyż jeszcze są zadania drogowe, szpital? 
Prezes PROPOLIS Sp. z o. o. Pan Michał Schab stwierdził, iż jeśli chodzi o 
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to jak głęboki jest budżet i jak można do niego sięgnąć po wydatki 
bieżące, to na to pytanie odpowiedź jest niezwykle trudna, gdyż nie da się 
podać bezwzględnej wartości wydatków bieżących. Dodał, iż jeżeli powiat 
będzie realizował wydatki bieżące w dużo większym zakresie niż obecnie 
to Powiatu nie będzie stać na inwestycje. Sytuacja samorządu to zależność 
pomiędzy nadwyżką operacyjna do spłat zadłużenia, bowiem nie ma 
obowiązku realizowania inwestycji i można również prowadzić politykę 
finansową w taki sposób że nie realizujemy inwestycji i przeznaczamy 
wszystkie środki na spłatę zadłużenia i wydatki bieżące. 
 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski przedstawił prezentację dotycząca 
wykonania budżetu Powiatu Wodzisławskiego na koniec II kwartału 2024 
roku. Ww. informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Radna Pani Joanna Rduch – Kaszuba powiedziała, iż oglądała subwencje 
oświatowe wyliczane i jedne jednostki mają wyliczoną subwencję 
oświatową np. Lubomia o Powiat nie i ta kwestia jest dla niej 
niezrozumiała. Dodała, iż była taka tabela na stronie Ministerstwa 
dotycząca subwencji.  
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski zasugerował, iż może być tak, iż 
któraś z jednostek samorządu otrzymała dodatkowe środki z rezerwy 
subwencji. Dodał, iż mówi o tych środkach które zostały Powiatowi 
przyznane na początku roku i to co mamy według stanu na dzień 
dzisiejszy. 
Wiceprzewodniczący Pan Leszek Bednorz powiedział, iż pierwsze pytanie 
dotyczy wykonania rozchodów, gdyż na prezentacji plan nie uległ zmianie 
było 3 357 000 zł. w pierwszym i drugim kwartale br., jednak w 
materiałach już mamy wykonanie 17 500 000zł. Natomiast drugie pytanie 
dotyczy wykonania, czy realne jest te 30 mln. zł., czy poniżej. 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski powiedział, iż niektóre zadania 
inwestycyjne będą przesuwane, dlatego nie da się wszystkich zrealizować 
do tych 35 mln. zł., bowiem na pierwsze półrocze mamy już 40% 
zaangażowanych środków o charakterze inwestycyjnym. Natomiast jeśli 
chodzi o rozchody i zwiększony plan o 15 mln. zł. to są środki które przez 
okres sprawozdawczy weszły na lokatę. 
Przewodniczący Rady Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, iż po stronie 
dochodowej subwencji ogólnej dotacja z budżetu, to wskaźnik jest średnio 
o około 10% powyżej tej zwykłej normy, dlatego zapytał co zaważyło na 
tym że dochody własne są na poziomie procentowym 6,5% ale w tej 
wartości bezwzględnej to jest około 8 mln. zł. (dochody własne). 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski powiedział iż dochody własne 
zostały wykonane na poziomie 43,57%. Dodał, iż w dochodach własnych 
są dotacje z budżetu innych jednostek samorządu terytorialnego na 
zadania inwestycyjne. Zadania inwestycyjne są realizowane w oparciu o 
dochody zewnętrzne i wkład własny ponieważ zazwyczaj te wkłady 
zewnętrze są płacone po realizacji zadania lub etapu tegoż zadania, to 
pojawił się ten problem. 
Radny Pan Andrzej Kania powiedział, iż subwencja stanowi duży składnik 
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budżetu powiatu. Kiedyś tak nie było bo mieliśmy bardzo dużo uczniów i 
nie było takiego deficytu. Natomiast ze względu na ilość uczniów i 
wszystkie samorządy mają z tym problem. 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski powiedział, iż w szkolnictwie 
ogólnokształcącym wagi są tak niskie, ze do końca nie opłaca się robić 
takich niskich klas, bo środki na statystycznego ucznia są bardzo niskie. 
Dodał, iż w szkołach technicznych ta waga jest zdecydowanie wyższa. 
 
Komisja zapoznała się z informacją. 
 
Ad. 4a 
Naczelnik Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Pani Iwona Koczy 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na 
dokonanie cesji wierzytelności przyszłych przysługujących CATERMED Sp. 
z o. o. i Naprzód Service Sp z o. o. wobec Szpitala Powiatowego w 
Wodzisławiu Śląskim. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Główna Księgowa Pani Michalina Rogala zasugerowała, iż z uwagi na 
stronę finansowa Szpital nie jest w stanie sprostać tym zapisom, gdyż nie 
ma płynności finansowej, a w tym przypadku obligowała terminowość 
płacenia faktur które wystawiałaby CATERMED Sp. z o. o. za usługi 
cateringowe dla Szpitala. 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera zasugerowała, iż wynika z 
wypowiedzi, że firma wykonuje umowę a Szpital nie płaci. 
Główna Księgowa Pani Michalina Rogala poinformowała, iż przede 
wszystkim nie płacimy terminowo. Ta cesja jest poza umową usług 
cateringowych, to stanowiłoby dodatkowe zabezpieczenie kredytu dla tej 
firmy. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 8 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 4b 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/561/2023 
z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego 
na 2024 rok wraz z załącznikami. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Brak głosów w dyskusji. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 8 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
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Ad. 4c 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 
z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Wodzisławskiego na lata 2024 – 2041. Projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Brak głosów w dyskusji. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 8 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 5 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera przedstawiła następujące 
pisma: 
- Związku Nauczycielstwa Polskiego dotyczące zabezpieczenia środków w 
budżecie na płace, 
- Powiatu Tarnogórskiego przekazujące uchwałę w sprawie zmian w 
finansowaniu jednostek samorządu terytorialnego, 
- informację o umorzeniach oraz pomocy finansowej dla PPZOZ, 
- wynik finansowy PPZOZ za miesiąc sierpień 2024 roku. 
Członkowie Komisji ustalili, iż następne posiedzenie odbędzie się w dniu 
29 października 2024 roku o godz. 14.00.  
 
Ad. 6 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera powiedziała, iż nawiązując 
do informacji o pomocy finansowej dla PPZOZ w tych danych nie zostało 
ujęte chociaż przechodziło przez budżet Powiatu 6 mln. zł. na remont 
oddziału wewnętrznego. Dodała, iż pomocy finansową dla PPZOZ udzielały 
również gminy Powiatu Wodzisławskiego, dlatego zawnioskowała o 
przedstawienie takiej informacji przez Starostę. 
Komisja jednogłośnie przegłosowała ww. wniosek. 
 
Ad. 7 
Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty w głosowaniu 
jednogłośnie. 
 
Ad. 8 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera zakończyła posiedzenie. 
 
Protokołowała      Przewodnicząca Komisji 
Małgorzata Jezusek – Chodura 

            Krystyna Kuczera 


